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In order to protect the lobster and crayfish stock, the following restricted areas have been created off the French coasts
[...] Some roed females (lobster and crayfish) have been immersed in these protected areas with the financial help of
the Revival Scheme of the Marine Fisheries. The Scientific and Technical Institute of Marine Fisheries (Roscoff
laboratory) has carried out the individual marking, measuring and weighing of the crustaceans selected for the
repopulation and took part in the immersing the spawners in the following protected areas [...] During the recaptures,
the markings collected from the fishermen by the marine authorities have been forwarded to the Roscoff laboratory.
Thanks to the gathered data, we have been able to draw a number of charts showing the lobsters' movements. We will
first present the different protected areas, then the observations made, and finally the conclusions which can be drawn
about the crustaceans' movements., Afin de protéger le stock de homards et langoustes, les cantonnements suivants
ont été crées au large des côtes françaises [...] Des femelles oeuvées (homards et langoustes) ont été immergées sur

ces cantonnements avec l'aide financière du Plan de Relance des Pêches Maritimes. L'Institut Scientifi.que et Technique des Pêches Maritimes
(Laboratoire de Roscoff) a assuré le marquage, les mensurations et les pesées individuelles des crustacés destinés au repeuplement et a
participé à l'immersion des reproducteurs sur les cantonnements suivants [...] Lors des recaptures, les marques recueillies auprès des pêcheurs
par les autorités maritimes, ont été adressées au Laboratoire de Roscoff. A l'aide des indications ainsi rassemblées, nous avons pu dresser des
cartes montrant les déplacements des homards. Nous exposerons successivement pour les principaux cantonnements, l'essentiel des
observations faites, et les conclusions que l'on peut en tirer quant aux déplacements des crustacés. [OCR NON CONTRÔLE]
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